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Alcalde de Torroella de Montgrí

No crec que sigui necessari, en tot el que afecta el territori de Torroella

de Montgrí, fer un repàs de quina ha estat la cronologiadels fets i de les
reivindicacions per arribar a aconseguir la protecciódels nostres espais

d'interès natural i la declaració de parc natural del massís del Montgrí.

Sí que cal, però, deixar clar quines han estat i són les principals deman

des que l'Ajuntament de Torroella de Montgrí ha formulat:

1. Que les illes Medes formen part, i així s'ha de recollir, del Parc Natu

ral del Massís del Montgrí.

2. La necessitat de creació d'un òrgan per a la gestió d'aquest Parc i

d'aquests espais. Amb seu pròpia i dins del mateix Parc i amb les funcions

de coordinació institucional i les tasques pròpies de preservació, investi

gació i gestió ambiental, en contraposició a la fórmula existent del Con

sell Assessor de les Illes Medes, on es donen greus contradiccions, com

per exemple, en les representacions que hi figuren (on són els represen

tants del Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya?,

és lògica la proporcionalitat de la representació de l'Ajuntament de Tor

roella de Montgrí ?).

3. Que, conjuntament amb la creació del Parc Natural del Massís del

Montgrí i dels espais que s'hem de protegir (illes Medes, Montgrí i Aigua

molls) cal també la definició i la concreció de què, com i quan es poden

utilitzar aquests espais, què s'hi pot fer i de quina manera .

Per tant , volem deixar constància que sempre s'ha sol·licitat i sempre

hem demanat que es vinguessin a protegir aquests espais i continuem es

perant que es protegeixi el Montgrí i els aiguamolls del Baix Ter. Llevat

de la situació particular de les illes Medes, en el sentit de la intervenció

del Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat de

Catalunya.



70

Taula rodona

Davant el nou afany de «consumir natura » i en una zona eminentment

turística i privilegiada com la nostra, cal que tinguem molt present que

la pressió és molt important i que cada dia ho serà més.

Ara que tothom cerca « turisme de qualitat » i en moments de reconver

sió i de grans inversions, (com per exemple les que es realitzen en la

construcció de més pistes d'esquí) és ben cert que la desconcentració de

serveis turístics pot originar també un perill amagat: sota el pretext de

la recuperació i/ o preservació dels espais (potser a través de camps de golf)

se'n destrueix o se'n malmet el doble (a través dels centenars d'habitatges

sempre projectats).

Per tant, la pressió existeix i de moltes maneres: cases de colònies, ca

çadors, noves pràctiques esportives, etc.

Com evitar la degradació dels nostres espais naturals ?

L'Ajuntament pot realitzar accions i prendre algunes mesures, però ben

poca cosa pot fer o impedir per la manca de mitjans i de recursos de què

disposa (no té els recursos humans ni econòmics necessaris per protegir

eficaçment). Encara existeix una indefensió legal sobre els paratges que

haurien de ser especialment protegits i preservats, i que són motiu d'or

gull del nostre municipi.

És ben cert que s'han realitzat, des de l'Administració nacional, accions

de protecció, però encara manca un política clara i contundent.

A Torroella, on creiem que no hi pot haver tanta polèmica ni tants con

flictes d'interessos com en d'altres indrets, necessitem urgentment l'apro

vació dels espais d'interès natural.

Que s'acabin de definir els límits i que s'aprovi el PEIN per aturar les

agressions.

El PEIN ha de servir també perquè sigui l'administració competent qui

especifiqui fins on es pot arribar, què es pot fer i de quina manera als es

pais d'interès natural i al Parc Natural de les Medes i el Massís del Montgrí.

El PEIN ja no pot esperar més !


